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„ĎAKUJEME,
že ste volili.“

Tami a Martin:
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Čaute, tomášičkári,
v tomto novom školskom roku sa Vám po voľbách
neprihováram už len ako šéfredaktorka nášho školského
časopisu, ale aj ako predsedníčka Žiackej školskej rady.
V prvom rade by som sa chcela poďakovať všetkým, ktorí
využili svoje právo voliť a zúčastnili sa volieb. Myslím si,
že je veľmi dôležité zaujímať sa o veci verejné, aj keď sa
jedná len o voľby v škole. Treba si uvedomiť, že práve tu
môžeme takéto skúsenosti nadobudnúť a pripraviť sa na
skutočné voľby. Aj takto nás totiž škola pripravuje do
života a vychováva z nás zodpovedných občanov.

Chcela by som Vám, milí spolužiaci, popriať veľa
úspechov v novom školskom roku a zdôrazniť, že s
akýmikoľvek nápadmi či pripomiekami sa na mňa môžete
kedykoľvek obrátiť a ja Vám s radosťou pomôžem.

-Tami

Milí naši žiaci
a vážení učitelia,
k začiatku nového školského roka 2020/2021 mi
dovoľte sa prihovoriť k Vám niekoľkými vetami a
myšlienkami k nasledujúcemu obdobiu.
Vám, milí žiaci, by som chcel najprv poďakovať
za dôstojnú reprezentáciu našej školy, za
systematické zapájanie sa do rôznych súťaží
a dosahovanie pozoruhodných výsledkov.
Všetkým, ktorí ste sa pričinili o dobré meno našej
školy, blahoželám a všetkým, ktorí ste svojou
prácou, správaním sa a aktivitou vytvárali dobrú
atmosféru, ďakujem.
Vám, vážení učitelia, som veľmi povďačný za
kvalitu učenia a za vytváranie vhodnej atmosféry,
v ktorej sa žiaci cítia uvoľnene a slobodne
a súčasne, aby si vážili druhých, ale i samých
seba.
Dovoľte mi ešte raz mimoriadne poďakovať
všetkým žiakom, učiteľom a aj rodičom za
dištančnú formu vzdelávania. Bol som milo
prekvapený, akí sme boli zodpovední a ako sme
to všetko zvládali. Školský rok 2019/2020 je
minulosťou, bol nečakane ťažký.
V nasledujúcom období hlavným cieľom školy je
tvorivo humánna výchova a vzdelávanie. Možno
sa pýtate, ako to dosiahnuť. Myslím si, že
odpoveďou bude:
� Pokračovať vo všetkom, čo sa osvedčuje
� Pripravovať žiakov tak, aby boli flexibilní,
komunikatívni a organizačne schopní
� Vyzbrojiť našich žiakov jazykovou
zdatnosťou ako vstupným kapitálom na celý život.
Ako riaditeľ školy som pripravený Vám, milí naši
žiaci, maximálne pomáhať a vytvárať priaznivé
podmienky pre splnenie týchto cieľov. Bude

mojou snahou odovzdávať Vám všetko tak, aby
z každého z Vás bol zdravý, sebavedomý a
schopný mladý človek, na ktorého budú hrdí jeho
rodičia i učitelia a súčasne, aby ste boli hrdí na
svoju školu, ale i mesto a krajinu.
Prajem celej našej škole, aby v nej úspešne
zvládali mladí ľudia meniť obraz nášho
uponáhľaného sveta. Aby z nej vychádzali
študenti, ktorí nepremárnia šance, ktoré im život
dáva. Aby ste si v dnešnej komplikovanej dobe
dokázali nájsť v našej škole, v našej
tomašičkárskej atmosfére čas i pre úsmev, milé
slová a priateľstvá.
Je úžasné kráčať spolu s Vami a vzájomne sa
spoznávať a obohacovať svoj intelekt i dušu, svoj
sociálny i emocionálny kvocient.
Nech je tento školský rok plynulý a harmonický
a čo najviac normálny.
K tomu všetkému Vám, milí žiaci, rodičia
a učitelia úprimne prajem do nasledujúceho
obdobia mnoho zdravia.

Váš riaditeľ Norbert KyndlŽiacka školská rada je orgán školy zložený z predsedov tried. Medzi
jej kompetencie patrí hlavne schvaľovanie navrhovaných podujatí,
navrhovanie nových akcií, ale aj vyjadrenie nesúhlasu s niektorými
udalosťami. Táto diskusia, ktorá nastane pri odmietavých
stanoviskách predsedov, musí byť niekým vedená. Práve ten, kto ju
vedie, je predseda ŽŠR. Jeho ďalšie dôležité kompetencie sú okrem
komunikácie s riadieľom a zástupcami riaditeľa aj spoluorganizácia
školských podujatí. Úlohu doterajšieho "žiackeho vedúceho" zastával
Martin Šteso z oktávy B. Ten sa však po veľmi úspešnom roku vo
funkcii rozhodol nekandidovať druhýkrát na tento post a sústrediť sa
na maturitu. Kandidátmi na post predsedu Žiackej školskej rady teda
boli:
1. TAMARA SCHMIDTOVÁ, sexta A
2. JAKUB HAVERLA, sexta B
3. NATÁLIA ŤAŽKÁ, 2.A
Po ostrej kampani, verejnom vypočutí kandidátov v zborovni
a "naháňaní" voličov do volebných miestností sa víťazkou s počtom
197 hlasov stala Tamara Schmidtová. Na ďalších miestach sa umietnili
Natália Ťažká (75 hlasov) a Jakub Haverla (54 hlasov). Šesť hlasov
bolo neplatných.

Rada školy je orgán, ktorý sa podieľa na schvaľovaní vzdelávacieho
programu, investičného plánu či na voľbe riaditeľa školy. Súčasný pán
riaditeľ Norbert Kyndl bol zvolený minulý rok na 5-ročné obdobie, preto
súčasní zástupcovia v Rade si nestihnú vyskúšať jeho voľbu. Úloha
zástupcu bude teda hlavne reprezentatívna medzi ostatnými členmi
rady - zástupcami pedagogických a nepedagogických zamestnancov,
zástupcami z VÚC, zástupcom ministerstva školstva či bratislavskými
poslancami. O funkciu člena v Rade školy za žiakov sa uchádzali títo
kandidáti:

1. MARTIN ŠTESO, oktáva B
2. REBEKA MÁRIA STEINOVÁ, 3.A

Po veľmi miernej kampani a prezentácii názorov kandidátov v zborovni
sa víťazom s počtom 254 hlasov stal Martin Šteso. Na druhom mieste
sa umiestnila Rebeka Mária Steinová, ktorá presvedčila 53 voličov. 25
hlasov bolo neplatných. Víťazom aj porazeným gratulujeme
k obrovskej podpore, ktorú sa im podarilo získať.

Michal Purdeš

V dňoch 21.septembra od 7:30 do 12:00 hod. a 23. septembra od 10:00 do 11:00 hod. sa na našom
gymnáziu uskutočnili voľby do Žiackej školskej rady a voľby zástupcu žiakov do Rady školy. Na voľbách sa
zúčastnilo 56,9% oprávnených voličov, medzi ktorých patria všetci žiaci na 8-ročnom, ale aj 4-ročnom
štúdiu.

Tomášičkárske voľby
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Zo života TomášičkyPonúkame

Ja som chcela robiť DofE hlavne preto, aby som sama sebe dokázala,
že na to mám. Taktiež aby som sa niečo nové naučila a sama zistila,
kam to až viem dotiahnuť. Začala som s bronzovou úrovňou a musím
povedať, že na začiatku som sama nevedela, čo mám od toho
všetkého čakať. Keď už som nabehla do programu, nastavila si ciele a
začala ich plniť, bolo to už oveľa jednoduchšie, ako som si pôvodne
myslela. Musím povedať, že je to super pocit sledovať samého seba,
ako sa kontinuálne v niečom zlepšujete. Po dosiahnutí svojich cieľov
ma čakala ešte dobrodružná expedícia, ktorej, sa priznám, som sa bála
asi najviac. Neskôr sa však ukázalo, že tá ma práve z celého DofE
bavila asi najviac. Som veľmi rada, že som si tým mohla prejsť a
vylepšiť svoje zručnosti a skúsenosti. Na budúci rok by som chcela v
tomto programe pokračovať a určite to doporučujem aj ostatným.
Nebojte sa vykročiť do nového, určite vás to posunie len vpred!

-Tami

Vďaka DofE (Medzinárodná cena vojvodu z Edinburghu) môžeš sebe,
svojmu okoliu, vysnívanej vysokej škole a budúcemu zamestnávateľovi
dokázať, že si vytrvalý a cieľavedomý. Pracovať systematicky každý
týždeň na svojich cieľoch totiž nedokáže každý. Využi šancu a buď to
práve ty, kto pre svoju budúcnosť urobí niečo už teraz.

Stanov si ciele v troch oblastiach – šport, talent, dobrovoľníctvo, choď
na hranu svojich možností na dobrodružnej expedícii a získaj bronzovú,
striebornú alebo zlatú cenu vojvodu z Edinburghu. Tvoje ciele ti pomôžu
dosiahnuť to, čo si možno už dávno chcel, ale nikdy si sa k tomu
nedostal a zároveň rozvinú tvoju osobnosť viacerými smermi.

Mnohí z našej školy už svoju bronzovú cenu majú. V minulom školskom
roku to do úspešného konca dotiahli jedenásti dofáci a na jeseň sa

Ocenení sa môžu tešiť na slávnostnú ceremóniu, kde im ceny budú
odovzdané. Máme tiež jednu žiačku, ktorá vytrvalo pracuje na získaní
striebornej ceny a jednu, ktorá si to po získaní bronzovej ceny namierila
za zlatou.

Ak sa chceš pridať k úspešným držiteľom ceny DofE, sleduj oznamy na
nástenke, zúčastni sa septembrového náborového stretnutia, prihlás
u jednej z vedúcich (pp. Drugajová (Belobradová), pp. Letková, pp.
Sedmáková), nastav si vhodné ciele a do konca októbra na nich začni
pracovať, pretože úspech prichádza vtedy, keď niečo robíš pravidelne.

Všetky potrebné informácie nájdeš u vedúcich alebo na www.dofe.sk

Naša expedícia:

My sme boli iba začiatočníci, a tak sme mali
za úlohu prejsť každý deň 6 hodín, navariť si
teplé jedlo a prečkať jednu noc v prírode.
Ráno 27. 6. sme vyrazili zo Zochovej chaty a
hneď na začiatku nás čakalo strmé stúpanie
na Veľkú Homolu. Potom sme už síce iba
klesali, ale po pár hodinách sme cítili únavu.
A tak, aby sme neklesali na duchu, sme si
začali spievať pesničky a hovoriť vtipy. Večer
sme si rozložili stany, uvarili večeru, založili
oheň a pobrali sa spať. Ráno sme sa síce
prebudili unavení, ale myšlienka cieľa nám
všetkým dodávala energiu, a tak sme aj
napriek zablúdeniu a slnečnej páľave
dosiahli svoj cieľ v Modre-Harmónii.
A čo nám DofE dalo?
Okrem absolútnej únavy a svalovice sme si
odniesli veľa pekných zážitkov, nových
skúseností a ako partia sme sa lepšie
spoznali. Naučilo nás to súdržnosti, dôvere a
zodpovednosti za seba aj za ostatných.
Dúfam, že vás dobrodružná expedícia
oslovila, a ak nie, vyberte sa aspoň raz na
noc do prírody.

-Daniel

Som veľmi rada, že som sa zúčasnila DofE.
Najjednoduchšie bolo dobrovoľníctvo, aj keď na
začiatku som mala strach, lebo som nič také
nikdy nerobila. Najťažšie bolo zabehnúť 12km,
lebo počas karantény som nemala kam chodiť
behať. Prekvapila ma expedícia, čakala som, že
to bude jednoduché.

-Sára

Viete, ako sa prímani najlepšie zoznámia? No predsa v škole v prírode.
V pondelok 14. septembra sme s radosťou nastúpili do autobusu, ktorý nás
dopravil do hotela Biela medvedica na Táloch. Hoci podaktorí tento hotel už
poznajú, mali rovnakú radosť ako �, čo tam prišli po prvýkrát. Škola v prírode je
vždy niečo, na čo sa žiaci tešia.
Po vybalení a výbornom obede nasledovalo učenie hravou formou. Keďže bolo
pekné počasie, učili sme sa vonku a čas nám ubehol veľmi rýchlo. Neskôr nás
náš nový triedny učiteľ Mirko Pipíška naučil pravidlá nového športu, kinballu.
V tento večer nám program pripravila kvarta A.
Ďalší deň sme začali rannou rozcvičkou. Po raňajkách sme sa znovu učili vonku,
tentokrát sme sa po učení snažili kinball aj hrať. Po obede a krátkom oddychu
sme išli na túru. Pri jazere v Hornej Lehote sme si spravili kratšiu prestávku
a zopár fotografií. V utorok po večeri nám pripravila program sekunda.
V stredu doobeda to bolo rovnaké ako v utorok. Poobedie už bolo úplne iné.
Čakal nás výlet na Chopok. Hoci svie�lo slnko, hore bola zima a fúkal studený
vietor. Aj tak sme si urobili krásne fotografie. Po návrate sme si trošku oddýchli,

zašportovali a večer nás zabavila tercia. Po programe nasledovala diskotéka.
Tancovali a spievali sme ako diví.
Štvrtok doobedná klasika, no po obede sme vyrazili smer – Čiernohronská
železnička. Videli sme historickú lokomo�vu, samozrejme fotky nemohli chýbať.
Po každodennom športe a dobrej večeri, nám program pripravila kvarta B.
V tento večer sme mali poslednú rozlúčkovú diskotéku, a tak sme tancovali ako
o život.
Prišiel posledný deň. Hoci sa nám nechcelo, museli sme sa prichystať na odchod
domov do Bra�slavy. Cesta ubehla rýchlo. Ani sme sa nenazdali a boli sme opäť
na parkovisku pri škole.
Za nás prímanov by som sa chcela poďakovať každej triede, ktorá nám robila
program, všetkým učiteľom, ktorí na nás dávali pozor a starali sa o nás. A naše
najväčšie ĎAKUJEM patrí pánovi riaditeľovi, ktorý túto školu v prírode pre nás
zorganizoval, hoci podmienky pre jej uskutočnenie neboli ľahké.

Natália Danišová

Škola v prírode 2020
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Návšteva Čiernohorskej železničky a
následný pochod po náučnom chodníku.

Briežok sa stal hľadiskom. A verše Sama Chalupku na pozadí
šumu hory a spevu vtákov rozozvučali naše umelecké struny.

Pipiškovci dobyli Chopok. Vďaka stromom za toto všetko, bez
vás by nebol na našej planéte život.
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PredstavujemeZo života Tomášičky

September 2012. Je prvý deň školy a
vystrašení žiaci čakajú na dlho očakávaný
vstup do budovy, rozdelenie do tried,
vytváranie nových priateľstiev a spoznanie
nových učiteľov. ,,Aha, škôlka ide!“ boli slová,
ktoré počúvali najmä tí nižšieho vzrastu denno-
denne. Prvý Happening a pocity sklamania
z posledného miesta, na ktoré nikdy
nezabudneme. Dokonca aj sadenie nášho
prvého stromčeka – Maroša. ,,Vytvorme
formáciu gučaaaaa a zgučme saaa“, naše
heslo, ktoré vám síce nič nehovorí, ale pre nás,
pre oktávu B, znamená veľa.

Roky pokračujú, triedne výlety jeden za
druhým, rástli sme nielen my, ale aj naše
umiestnenia na Happeningu. Zbery papiera,
zbery bateriek a naša motivácia k výhre nás
hnala do nákupných centier, aby sme vyberali
špinavé zberné koše. Prestávky nesúce sa
v duchu chaosu a kriku s lietajúcim ovocím
alebo pomalé kolísanie premietacieho plátna,
ktoré hladkým dopadom skončilo na zemi, však
Markó. Sekunda a posledný výlet s pani
profesorkou Milčovou vo Wachumbe a o rok
neskôr sme boli stratení pri nočnej hre v lese.

Malé gymnázium ukončené malou stužkovou
v aule školy. Zlaté stužky, chlapci vyobliekaní
v košeliach a dievčatá krásne upravené
v šatách. Cuky a Luky, nákupné maniačky
s Lukym Kimličkom a veštica Lucia. Aj
v takomto duchu sa niesol tento špeciálny
večer 1.apríla 2016.

Prestup na veľké gymnázium. Predlekárska
prvá pomoc a spoločenská výchova s pánom
Jágerským, slávnostne zakončená venčekom
v druhom ročníku. Už sme celkom veľkí,
pomaly na prahu dospelosti. Ročníkový výlet
do pobaltských štátov na čele s pánom
profesorom Pančíkom. Tretí ročník - prichádza
prvé väčšie rozhodnutie – výber seminárov
a pri nás stojí pani profesorka Mikušovičová.
December 2018 a neuveríte, čo sa stalo – tí
kedysi malí prímani, smutní z posledného
miesta na už spomínanom Happeningu, vyhrali
prvé miesto.

Začiatok štvrtého ročníka a spomienky, ktoré
majú v našom srdci nezameniteľné miesto.
Lipnica. Vysadenie v neznámom prostredí a
hľadanie správnej cesty do tábora . Deň plný
hier ukončený nočným pochodom za sviečkami
a spievanie pri ohni. Možnosť sa priučiť novým
veciam, ako raftovanie alebo zlaňovanie.
Prekonávanie svojho strachu 24 hodín vkuse.
Spievanie YMCA na celý lom a oslava
2000.minúty. Kasíno v štýle Lipnice, každý
s motiváciou vyhrať čo najviac Ivorov pri rulete
s Relkom. Stavanie zoo a topenie delfína
Johnyho v ručne postavenej ohrade alebo
chytanie opice v lese. Záver, ktorý prekonal
všetky naše očakávania. Loď Poseidon
a brodenie sa v „žumpe“, ktoré nám ale okrem
chvíľkového zhnusenia prinieslo aj úsmevy na
tvárach. Rozsvietenie lomu sviečkami,
dojemný záver a ukončenie najlepších 5 dní.
Síce sa už do Lipnice nikdy nevrátime

a nezažĳeme jej čaro, ale pri prvých tónoch jej
hymny Breakfast at Tiffany´s nás hrejivý pocit
pri srdci neminie.

Tak a je tu stužková! 2 mesiace príprav, hádok,
stresu a nekonečného nacvičovania sa blížia k
záveru. 30.11. 2019 – Holiday Inn. 18:00 a my
jeden za druhým nastupujeme so sviečkami
v rukách na parket. Všetci sme v ten večer
vyzerali krásne. Po emotívnych príhovoroch,
samotnom stužkovaní a hudba hraj
Gaudeamus, prišiel aj program, na ktorý sme
sa najviac tešili. Adela Banášová Vinczeová
alebo Juraj Čurný nesmeli chýbať. Spartakiáda
alebo Jaromír Nohavica? Alebo máte radšej
legendárne kapely ako Abba, Queen či Elán?
Určite by ste si prišli na svoje. ,,Navždy sa
zachová v pamäti stužková!“ a naše
očakávania od tejto príležitosti prekonali všetky
hranice. Asi všetci si prajeme, aby sme si tento
večer mohli aspoň ešte raz zopakovať.

Na záver by sme sa chceli poďakovať vedeniu
a všetkým učiteľom za ich ochotu a trpezlivosť,
pani bufetárke za zlepšenie nálady počas
prestávok teplou pizzkou, pánovi školníkovi za
odcvakávanie zaseknutých zámkov, pani
kuchárkam za skvelé obedy a v neposlednom
rade aj vám žiakom za vytváranie jedinečnej
atmosféry na chodbách školy, ale aj mimo.
Ďakujeme za najkrajšie roky a množstvo
krásnych spomienok, ktoré navždy zostanú
neodmysliteľnou súčasťou našej mladosti.

Vaša oktáva B

Milí
Tomašičkári!
Takto sa vám poslednýkrát
prihovárame ako oktáva B. Náš 8-
ročný pobyt na GLN sa len
nedávno nečakane ukončil. Rok
čo rok sme sa pripravovali na náš odchod, ktorý však prišiel oveľa rýchlejšie ako hocikto z nás mohol
čakať. Nikto v marci ešte ani netušil, že zažíva posledné chvíle v školskej lavici, poslednú hodinu,
posledný obed v jedálni či úplne posledný deň ako žiak GLN. Ako trieda by sme sa s vami chceli
naposledy rozlúčiť a pripomenúť si našu spoločnú cestu.

Odkaz pre vás
všetkých

tomašičkárov, ktorí
ešte čo to máte pred
sebou: Užívajte si
každú chvíľu čo
najlepšie. Nikdy

neviete, či práve tá
nebude posledná.
A ako jedna z tried
pamätného ročníka
2020 vám vieme

potvrdiť, že maturita
je naozaj formalita.

Zoznámte sa:
Kristína Muránska

Buď/aleboAký je váš obľúbený/á/é...
Film? Jak vytrhnout velrybě stoličku
Filmová postava? Bridget Jonesová
Seriál? Priatelia
Herec/herečka? Tom Hanks
Kniha? Kto chytá v žite
Knižná postava? Hermiona Grangerová

„Žil som krásny život. Prežíval
Citát? som večnosť v sekundách.“

– M. R. Štefánik
Zviera? Pes, najlepší priateľ človeka.
Farba? Zelená
Pieseň? That’s okay – D.O.
Spevák/kapela? Zico
Jedlo/drink? Bibimbap
Dovolenka? Chorvátsko. Niet nad ležanie

pri mori s knihou v ruke.

Aké sú vaše hobby? Ako ste ich stíhali
popri škole, teraz popri práci?
Určite čítanie. Hoci som študovala aj literatúru,
ironicky som na čítanie ako hobby popri škole
veľmi nemala čas. Teda nemala som čas čítať
knihy, ktoré by som si sama vybrala. Teraz je
táto záľuba trochu v úzadí a snažím sa nájsť si
k nej opäť cestu. Okrem toho chodím cvičiť, čo
zatiaľ stíham úplne v poriadku. Občas ma tiež
kopne múza a robím menšie diy projekty ako
kľúčenky alebo náramky, ale to je skôr také
spontánne hobby.

Máte nejaké domáce zvieratko? Ak nie,
chceli by ste nejaké?
Žiaľ, nemám. Chcela by som ísť v šľapajách
britskej kráľovnej a mať corgiho.

Vy ste študovali na tomto gymnáziu, čo Vás
k nám priviedlo naspäť?
Mala som tu výborných učiteľov a dobrých

priateľov. Vždy som sa tu cítila dobre a rada
som na čas, ktorý som tu strávila, spomínala.
Práve to ma priviedlo späť. Chcela som byť
tiež súčasťou kolektívu ľudí, ktorí pracujú na
tom, aby aj mnohí ďalší študenti radi spomínali
na toto gymnázium.

Ako sa zmenilo naše gymnázium oproti
tomu, keď ste študovali?
Od mojich študentských čias je tu niekoľko
nových vyučujúcich, no inak som si zatiaľ
zmeny nevšimla. Teda, bufet sa kdesi
presunul, len ešte neviem kde.

Kto bol vaším najobľúbenejším učiteľom,
prečo?
Mojou najobľúbenejšou učiteľkou bola pani
profesorka Čederlová. Ide to vlastne ruka
v ruke s obľúbeným predmetom. Na slovenčinu
som sa vždy tešila. Hodiny s pani profesorkou
Čederlovou ma bavili a nakoniec ma priviedli
až k štúdiu slovenčiny na vysokej škole.

Aký bol váš obľúbený predmet, prečo?
Vždy som mala rada knihy. Keď sa táto záľuba
spojí s výbornou učiteľkou, nie je prekvapením,
že mojim obľúbeným predmetom bol práve
slovenský jazyk a literatúra. Rada som
objavovala spoločenské okolnosti doby
v dielach, ktorým sme sa na hodinách venovali.
Literatúra bola a je vlastne iným svetom, ktorý
však stále hovorí o tom našom svete, ktorý
dobre poznáme.

Prečo ste si vybrali toto povolanie?
Pamätám si, ako som sa ako malá hrala v izbe
na učiteľku a vysvetľovala učivo, ktoré sme sa
v škole učili. Odjakživa som tiež rada
pomáhala spolužiakom s učivom, s ktorým mali
problém. K učiteľom som vzhliadala a vedela
som, že aj ja chcem byť raz jednou z nich.

Akú formu učenia preferujete?
V učení preferujem problémové metódy.
Dávajú priestor pre aktívne učenie, pri ktorom
musíme sami rozmýšľať, analyzovať a hľadať
prepojenia či riešenia.

Keby ste boli ministerkou školstva, čo by
ste urobili ako prvé?
Oslávila by som to s rodinou.

Aký je
váš názor na dištančné vzdelávanie? Nie
som jeho zástancom. Myslím si, že robí učenie
náročnejším. Kým som študovala, pri
dištančnom vzdelávaní mi tiež chýbali
spolužiaci.

Aká je pre vás ideálna škola a ideálny
učiteľ?
Rokfortská stredná škola čarodejnícka
a profesorka McGonagallová.

Čo by ste sa chceli ešte v živote naučiť?
Kórejčinu, francúzštinu a chcela by som sa tiež
naučiť snoubordovať.

Keby ste vyhrali milión eur, čo by ste robili?
Kúpila by som antikvariát.

Aký vplyv má podľa vás na deti
digitalizácia?
Všetko má svoje negatíva aj pozitíva. Je
skvelé, že si vieme informácie v dnešnej dobe
nájsť tak rýchlo. No treba si tiež uvedomiť, že
nemusia byť správne a pristupovať pomerne
kriticky k tomu, čo nájdeme na internete.
Žĳeme vo svete, ktorý je silne digitalizovaný.
Neznamená to, že je to svet zlý, je len iný.
Netreba však zabúdať, že počítače a mobily
nie sú všetko. Je v niečom krajšie naozaj sa
stretnúť, či ísť za informáciami do knižnice.

Spracovala: Tami

Od začiatku tohto školského roka sa budeme stretávať s našou novou pani
profesorkou Muránskou. Hoci som si istá, že mnohí z nás sa s ňou budú mať
šancu spoznať osobne, ja vám ponúkam rýchlokurz, v ktorom sa o pani
profesorke budete môcť čo to podozvedať.
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Adam, študent,
ktorý pomáha učiť

Čo všetko si sa pri tejto spolupráci naučil a
už teraz vieš, že ti to môže v ďalšom rozvoji
veľmi pomôcť?
V prvom rade som získal množstvo cenných
kontaktov, skúseností a hlavne som sa spoznal
s úžasnými stredoškolákmi. V budúcnosti mi
určite pomôžu skúsenosti a zručnosti, ktoré
som nabral z vedenia a komunikácie v tíme.
S kým všetkým si spolupracoval?
Najužšiu spoluprácu som viedol s
Ministerstvom školstva SR, Štátnym
pedagogickým ústavom, Microsoftom a
deviatimi parádnymi stredoškolákmi.
Ako vnímaš terajšie školstvo, nejaké
pozitíva a negatíva, aj čo sa digitálnej sféry
týka?

Páči sa mi inovatívnosť študentov a učiteľov.
Som hlavne veľmi milo prekvapený tým, ako
sme sa dostali cez krízový stav a aký úžasný
tím sa stretol na portáli Učíme na diaľku.
Nepáči sa mi neporiadok a spôsob
komunikácie. Často existujú veľmi zvláštne
pracovné a schvaľovacie postupy, ktoré nie
vždy dávajú zmysel. Myslím si, že naše
školstvo potrebuje prejsť reformou, ktorá zmení
a zlepší jeho funkčnosť a efektivitu. Verím, že
čoskoro bude radosť pracovať v školstve.
Čo by si v našom školstve určite zmenil?
Spôsob vyučovania. Žĳeme v dobe, kedy
máme prístup k nekonečnému množstvu dát a
informácií priamo vo vrecku. Viac ako naučiť
sa memorovať dlhé odstavce textu by sme sa
mali sústrediť na prácu s informáciami, ich
pochopenie a využitie v praxi.. Mali by sme sa
viac sústrediť na prácu v tíme a na riešenie
komplexných úloh.
Ako vnímaš dištančné vzdelávanie, čo by si
zmenil, aby fungovalo ešte lepšie?
S dištančným vzdelávaním na našej škole som
bol celkom spokojný, vďaka presnému rozvrhu
som si vedel lepšie naplánovať deň, a teda
som stihol viac ako obvykle. Máme obrovské
šťastie a môžeme byť veľmi vďační za to, ako
sa k tomu postavila naša škola - zvládli sme to
na jednotku. Spoločne s tímom Učíme na
diaľku sme hľadali riešenia na množstvo
situácií, kde žiaci, učitelia či celé školy nemali
dostačujúce znalosti a skúsenosti s prácou na
počítači alebo sa nachádzali vo veľmi ťažkých
rodinných podmienkach.
Ako vnímaš svoj úspech v tejto sfére?
Ako veľmi náhodný, nebyť pandémie nedostal
by som šancu prejaviť sa.
Plánuješ ďalej rozvíjať spoluprácu v týchto
kruhoch?
Určite áno, už teraz máme naplánované ďalšie
projekty spolu s ministerstvom a ďalšími
štátnymi organizáciami. Pred nedávnom sme
dokončili brand design pre Slovenskú komoru
učiteľov a akurát sa púšťame do ich webu.

Čo by si odkázal našim študentom? Ako by
si ich motivoval, aby sa aj oni vedeli takto
uplatniť?
Ak robíte veci s čistým svedomím a na 100%,
nemáte sa čoho báť. Treba ísť za svojím snom
a hľadať cesty, ako sa k nemu dostať. Viem, že
v dnešnej dobe sa to stáva obzvlášť náročným,
keďže sa stretávame s obrovskou
konkurenciou. Ak by ste však mali dobrý nápad
a neviete, ako začať, pokojne ma oslovte,
veľmi rád vám s tým pomôžem.
A ak neviete, kde začať, baví vás IT a chceli by
ste si skúsiť, aké je to pracovať v korporácii,
vždy je tu pre vás Študentské trénerské
centrum Microsoftu (ŠTC), miesto, kde som
začínal aj ja.

Spracovala: Tami

Ako si sa k tejto práci dostal?
Niekedy začiatkom novembra 2019 som sa
začal zaujímať o program Študentské
trénerské centrum Microsoftu (ŠTC), kde som
zistil, že mi celkom ide vedenie tímov. Teraz už
pracujem na vlastných projektoch a začínam
spoznávať business sféru.
Ako ju zvládaš popri škole? Máš po prípade
aj nejaké iné krúžky/hobby?

Vždy je to o hľadaní balansu medzi školou,
prácou, zábavou a oddychom. Niekedy je to
veľmi náročné, ale nikdy nie nemožné. Počas
dištančného vzdelávania to bolo jednoduchšie,
keďže som si mohol plánovať celé dni.
Niektoré dni školu absolútne nezvládam a iné
dni nestíham zase mimoškolské aktivity. Vo
voľnom čase sa venujem slopestyle-u či už na
bicykli, alebo na lyžiach.

Čo je na tvojej práci najťažšie?
Zatiaľ najväčšia výzva, s ktorou sa neustále
stretávam, je organizácia času. Každým dňom
mi to s pribúdajúcimi povinnosťami príde ťažšie
a ťažšie.

Čo ťa na nej baví najviac?
Napĺňa ma pocit, že niečo zlepšujem a
inovujem, zmena je veľmi dôležitá, pretože
nám ukazuje diverzitu našich možností.
Ako si sa dostal práve k príprave webovej
stránky pre ministerstvo školstva?
Krátko po uzavretí škôl som hľadal nejaké
informácie na www.ucimenadialku.sk a trvalo
mi dosť dlho, kým som sa k nim dostal. Tak mi
napadlo, že určite existuje spôsob, ako by som
ich tímu vedel pomôcť a napísal som im mail s
ponukou dobrovoľne pomôcť. Ešte v ten deň
som dostal odpoveď a do týždňa sme mali na
svete študentský tím a do 3 týždňov sme mali
celý web. Myšlienka celej spolupráce bola
ukázať modernú formu vzdelávania a prehĺbiť
vzťahy medzi štátnymi organizáciami, učiteľmi
a žiakmi.
Čo ťa najviac prekvapilo v dobrom a aj v
zlom na takejto spolupráci?
Prekvapila ma ústretovosť a akčnosť
pracovníkov ŠPÚ a hlavne obetavosť celého
tímu Učíme na diaľku. Veľa ma to naučilo a
ukázalo, že stále je šanca niečo zlepšiť

„Ak robíte veci s
čistým svedomím a
na 100%, nemáte sa

čoho báť.“

Na našich chodbách sa
každodenne stretávame s
mnohými študentmi, mladšími
či staršími. Niektorých dobre
poznáme, no sú aj takí, o
ktorých v škole tak často

nepočujeme, a predsa sa úspešne realizujú vo svete. Teraz vám predstavujeme žiaka, ktorý sa venuje
startupom a projektovému manažmentu. Adam Bednář už vo svojom mladom veku pracuje v Microsofte a
pomáha so svojim tímom Ministerstvu školstva s webom Učíme na diaľku.
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Parkurista LeoKopriva Atlétka L
aura

Masárová
Krasokorčuliarka
Laura Mohnaczká

Naša škola sa môže pýšiť tým, že tu odmaturovali významné športové osobnosti ako tenista Miloslav Mečíř, Zora Czoborová či krasokorčuliar
Jozef Sabovčík. Aj teraz sem chodí niekoľko nádejných športovcov, ktorí možno raz budú reprezentovať Slovensko. Druhák Timo Malovec má
takúto skúsenosť na dosah, keďže sa v júli zúčastnil na reprezentačnom kempe mužov Slovenska v basketbale. „Bol som najskôr prekvapený,
nevedel som najskôr, či sa mám tešiť alebo báť. Postupom času som to spracoval a tešil som sa sem. Basketbalovo sa posuniem určite ďalej,
spoznám nových ľudí a dá mi to viac do života.“ Takto opísal svoje dojmy 16- ročný krídelník v rozhovore pre basketliga.sk. Basketbalu sa začal
venovať ako 6- ročný v klube BK Klokani v Ivanke pri Dunaji. Po štyroch rokoch vymenil ivanský bielo-modrý dres za interistický žlto-čierny, v
ktorom vyhráva skoro každú sezónu aspoň jeden titul majstra SR. Je veľkou oporou vo svojej kategórii (ročník nar. 2004), ale aj o ročník vyššie, o
čom svedčí nejedna soška za najužitočnejšieho hráča (MVP) a ešte viac ocenení All Stars. Meno BK Inter Bratislava je však známe aj v Poľsku,
Česku, Nemecku, Španielsku, Litve a Srbsku. Práve tam sa
konala väčšina medzinárodných turnajov, ktoré boli súčasťou
Európskej mládežníckej basketbalovej ligy EYBL. O tom, že sa Timo
dokáže presadiť aj mimo slovenskej palubovky, svedčí cena All
Star za minulú sezónu a MVP za posledný rok v európskej lige.
Posledná sezóna sa dá považovať za jednu z najúspešnejších,
aj vďaka spomínanej pozvánke do mužskej reprezentácie a
triumfu v kategóriách kadeti a juniori, kde bol aj vyhlásený za
najužitočnejšieho hráča . O Tima už prejavilo záujem viacero
zahraničných tímov. Ponuky dostal napr. z
talianského Bassana, amerického Ohia,
španielského Gran Canaria a basketbalovej
akadémie v Česku. V novembri minulého roka sa
dokonca zúčastnil výberového kempu v Austrálii. A
aké sú jeho ciele do budúcnosti? ,,Určite by som
si rád zahral v Eurolige, a tak ako každý mladý
basketbalista aj mojím snom je NBA. Mojím
obľúbencom je Giannis Antetokounmpo.“ prezradil
pre basket.zoznam. Na Tomašičku chodia aj
Timovi talentovaní spoluhráči- starší brat Matúš z 3.A (MVP
CEYBL U19), Tomáš Borodovčák zo Septimy B (MVP MSR
2019/2020 kadeti) a spolužiaci Martin Koller (najužitočnejší
hráč tímu na MSR 20019/20 kadeti) a Juraj Minarovjech. S
prvými štyrmi menovanými sa zúčastnili minulý rok B
Majstrovstiev Európy v Podgorici, kde obsadili 22. miesto.
Chalani dostanú tento rok priestor aj v extraligovom družstve
Interu.

Janka Rožňovcová

Hádzan
árka Li

nduška

Petrán
yováHádzanárka VikiKaľavskáŠportová lezkyňa

Tami Schmidtová

Timo Malovec

Korčuliarka MiškaJakubcová Akvabela Li
nda

McDonell
Futbalista Alex

Rusňák

NAŠI ŠPORTOVCI
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XIV. ročník Integrovaného dňa záchrany Ditty
Abrhámovej
Dňa 29. 6. 2020 sa na našom gymnáziu v školskom areáli uskutočnil XIV. ročník Integrovaného dňa
záchrany Ditty Abrhámovej. Počas pripraveného programu si žiaci prešli stanovištia: kvíz o prvej pomoci,
praktické precvičovanie nepriamej masáže srdca, stabilizovanú polohu, riešenie úloh spojených
s kolobežkou -- nový prepravný prostriedok v uliciach Bratislavy a riešili modelové situácie so záchranármi
z Operačného strediska záchrany v Bratislave s pánom Esztergályosom a pani Vernancovou. Na ostatných
stanovištiach aktívne pomáhali žiaci zo sexty A, sexty B, II.A a aj naši bývali študenti Viktor Luterán, študent
medicíny a Klára Berešová, budúca študenta fyzioterapie. Žiaci si tak zopakovali a preverili svoje teoretické
vedomosti a hlavne praktické zručnosti potrebné k záchrane ľudského života.

Celú akciu spríjemnila ukážka výcviku psov z CCES doplnená vyhľadávaním žiaka.

Napriek obavám z počasia akcia bola úspešná a už robíme prípravy na budúci jubilejný XV. ročník
Integrovaného dňa záchrany Ditty Abrhámovej.

Prvá
pomoc vedie

mladého človeka
k:

humánnosti,
k spolucíteniu s chorými,
k dôležitosti prevencie,

k zdravému životnému štýlu,
k najnovším poznatkom v onkológii,

k pozitívnemu mysleniu,
k tolerancii,
k empatii,
k tvorivosti,
k ďalším
hodnotám

života.

V prvom ročníku sa vyučuje elearningom a
praktickými cvičeniami. V druhom ročníku sa
príprava na záverečné skúšky realizuje
blokovým vyučovaním a praktickými
cvičeniami.
Štúdium je ukončené záverečnými
skúškami. Záverom roka činnosť
prechádza do Integrovaného dňa
záchrany, kde svoje praktické
zručnosti študenti majú
možnosť prezentovať.
Predmet je zavedený na
základe požiadavky Zb.
zákona 330/1996 §8,
písmeno g Európske
referenčné centrum pre Prvú
pomoc v Bruseli.
Súčasná doba potvrdzuje
„úrazovú epidémiu“. Z toho dôvodu
musí byť mladý človek oboznámený
s uvedenou problematikou a musí
zvládnuť tzv. „profesionálny boj o čas“ pri
predlekárskej prvej pomoci.
Krédo predmetu: „Žiť s pocitom, že som
mohol niekomu zachrániť život, ale
nepomohol som mu z nevedomosti, to je
neznesiteľný pocit!„

Význam PP je morálny a ekonomický, pri
správnej PP sa znížia výrazne náklady na
liečbu pacientov.

Zásada PP: Konať ihneď a správne (často
bez pomoci iných a pomôcok) Chcem

pomôcť KOMU?. • dieťaťu, manželovi,
manželke, otcovi, mame,

spolužiakovi, človeku z ulice.
Predmet PPP má aj sekundárny

význam, študentov oslovil do
ďalšieho profesĳného

života. Absolventi nášho
gymnázia sa stávajú
aktívnymi záchranármi,

lekármi rôznych odborov
medicíny ako aj lekármi

urgentnej medicíny. Tvorcom
predmetu bola RNDr. Ditta

Abrhámová.
Vyučujúcimi predmetu PPP sú:

PaedDr. A. Letková, Mgr. V. Olleová,
Mgr. B. Djubašáková

Odbornými garantmi predmetu PPP sú
z operatívneho strediska záchrany : Mgr. A.
Esztergályos a Mgr. G. Vernancová.

Klára Bérešová, Natália Ťažká

Skúšky prvej pomoci
V dňoch od 4. 2. – 6. 2. 2020 sa na našej
škole konali skúšky PPP. V spolupráci
s operačným strediskom záchrany
boli žiaci preskúšaní testovou formou
a praktickými skúškami. Tento rok boli
skúšky obohatené aj praktickým použitím
nového cvičného školského defibrilátora.
V súčasnej dobe je vzostupný nárast úrazov,
dopravných nehôd a prípadov
bezprostredne život ohrozujúcich, v ktorých
by sme „MY“ ako osoby prvého kontaktu
mali vedieť v takýchto situáciách poskytnúť
prvú pomoc.
Nový defibrilátor
Vo štvrtok 6. 2. 2020 bol na našej škole
osadený a zaktivizovaný defibrilátor
umiestnený vo vestibule školy – je napojený
na operačné stredisko záchrany. Zachrániť
život v prípade potreby môže na našej škole
a aj v blízkom okolí mestskej časti Ružinova.
Týmto krokom sa naša škola stáva
z hľadiska bezpečnosti zdravia
BEZPEČNOU a ojedinelou na Slovensku.

Predmet zdravotná výchova je dvojročné štúdium. Predmet je povinný, klasifikovaný. V druhom ročníku po
ukončení štúdia končí akreditovaným certifikátom, ktorý oprávňuje akceptovanie výučby napr. v autoškole.

Predlekárska prvá pomoc

XIV. ročník Integrovaného dňa záchrany Di�y Abrhámovej
Vľavo: skúška scenára záchrany obete
Vpravo: ukladanie obe� do stabilizovanej polohy

XIV. Integrovaný deň záchrany Ditty Abrhámovej
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ŠportovinyUmeleckým perom

MYŠLIENKY
Každý deň plávam v myšlienkach,

kladiem si nové otázky,
či sa dá na tomto svete prežiť aj bez lásky.

Netuším, neviem, aký bvude záver,
radšej však nemám veľa sebadôver.
Dúfam len, že to skoro skončí,
nech neutápam v slzách svoje oči.

Tomáš Mocko

ŠPORTOVCI
Z TOMÁŠIČKÁRSKYCH LAVÍC
To, že naša škola vychovala mnoho dnešných úspešných osobností, nie je žiadnou novinkou. V športovej
rubrike tohoto čísla som sa teda rozhodla vám predstaviť pár úspešných slovenských športovcov, ktorí
kedysi zasadali do našich školských lavíc.
Dušan Tittel
Jeden z bývalých žiakov GLN je bývalý stopér a kapitán Slovana
Bratislava. Získal tri tituly majstra Slovenska a trikrát vyhral anketu o
najlepšieho hráča Slovenska . Pôsobil ako generálny sekretár
Slovenského futbalového zväzu. V súčasnosti pôsobí v štruktúrach
Slovana Bratislava na poste generálneho riaditeľa.

Miloslav Mečíř
Ďalší z odchovancov Tomášičky je
bývalý slovenský profesionálny tenista, olympĳský víťaz zo Soulu 1988.
Počas svojej kariéry vyhral i 11 titulov na okruhu ATP. Jeho najvyššie
umiestnenie v rebríčku bolo 4. miesto. Po ukončení aktívnej kariéry
pôsobí ako nehrajúci kapitán slovenského daviscupového mužstva.

Jozef Sabovčík
Tento ex-Tomášičkár je bývalý slovenský krasokorčuliar. Je prvým
krasokorčuliarom v histórii, ktorý skočil na medzinárodnej súťaži štvoritý
skok, a preto ho prezývajú Jumping Joe. Na olympĳských hrách
v roku 1984 obsadil 3. miesto.

Zora Czoborová
Aj majsterka sveta v aerobiku z roku
1994 kedysi sedela v našich
školských laviciach. Zora Czoborová
vyštudovala FTVŠ UK v Bratislave.
Po skončení školy sa začala
amatérsky venovať fitnesu
a aerobiku. V roku 1998 ukončila
profesionálnu kariéru. Podieľala sa aj
na úspechu slovenského
reprezentanta a priekopníka v
mužskom fitnese Daniela Meda.

Marián Vajda
Naša škola vychovala aj ďalšieho bývalého tenistu Mariána Vajdu.
Najvyššie umiestnenie v rebríčku ATP dosiahol 19. septembra 1987 ako
34. hráč sveta. Počas svojej kariéry vyhral 2 turnaje ATP v dvojhre. Ako
kvalifikant reprezentoval Česko-Slovensko na letných olympĳských
hrách v Barcelone 1992. Je bývalý kapitán
slovenského daviscupového a fedcupového tímu. Medzi rokmi 2006–
2017 pôsobil ako tréner srbského tenistu Novaka Đokovića.Marián
Vajda je brat známeho slovenského herca Jozefa Vajdu.

Pripravila: Viki

ONA
Nemo stojí v dave ľudí, ktorí sa niekam náhlia. Narážajú a ona iba stojí a prezerá si tváre.
Jej srdce sa rozbíja na malé kúsky, ktoré sa márne snaží zlepiť dokopy. Akoby nebola vo
svojom tele, akoby tam už nebola ona, zostalo len jej nehybné telo a jej dušu nahradili.
Náhle padá na kolená, kričí na ľudí, ktorí do nej narážajú. Pomaly si to ani neuvedomuje,
keď zacíti slzy na svojej jemnej tvári, hrejivé slzy, ktoré ju štípu na pokožke. Skrýva
smútok do dlaní.
Snaží sa ignorovať okoloidúcich, ktorí sa jej prihovárajú. Až kým nezačuje známy hlas, po
ktorom jej v srdci zostala rana, jej telo zrazu ožilo, vstala a rýchlym krokom kľučkovala
medzi ľuďmi. Jeho tieň ju dobieha, kým ju nezachytia jeho krídla. Preberie sa v jeho
objatí...snaží sa ju upokojiť jeho vlastným tlkotom srdca.

Tereza Viktory

Banka bez peňazí
Chcela by som vám porozprávať o banke, v ktorej nie sú žiadne peniaze. Naozaj, ani euro. Je
v nej iba LÁSKA. Nachádza sa v cca. 500 rokov starom dome v Banskej Štiavnici, ktorý
premenila skupina nadšencov na jeho aktuálnu podobu - Banku lásky. V tomto dome prežila
vtedy najkrajšia žena mesta, o ktorú sa muži išli pobiť, Mária Pischlová, väčšinu svojho života.
Keď ju začal doučovať mladý romantický spisovateľ Andrej Sládkovič, hneď sa do seba
zamilovali. Lenže Máriina mama mala iné predstavy o ženíchovi, a tak sa na žiadosť matky
musela vydať za bohatého pernikára a voskára Juraja Gerzsöa. (ani dnes to nie je veľmi inak,
väčšina rodičov chce, aby si ich deti zobrali niekoho bohatšieho, mladšieho, lepšie vyzerajúceho
a nie presný opak.) Nenaplnená láska Sládkoviča tak zobrala, že napísal v roku 1844 slávnu
báseň Marína, ktorou v 2900 veršoch vyjadril svoje city k Márii. Táto báseň je najdlhšou
ľúbostnou básňou na svete a bola preložená do ôsmich svetových jazykov. Práve na jej počesť
sa premenil Máriin doma na dnešnú Banku lásky. Keď som do nej vstúpila, hneď v prvej izbe
kde Mária hrávala na klavíri, bol interaktívny rozhovor obrazov v podaní štyroch slovenských
hercov. Bolo to trochu ako v Harry Potterovi! Máriu „hrala „ Táňa Pauhofová, Sládkoviča Robo
Roth, pernikára Ľuboš Kostelný a mamu Milka Vášaryová. V spodnej časti domu sa nachádza
samotná banka s 2900 knižočkami,
pričom na každej je napísaný jeden
verš z básne. Tie sa dajú prenajať,
alebo zakúpiť, myslím, že je z čoho
vyberať. (najpopulárnejšia je veta
Nemožno mi ťa neľúbiť!) Inak,
Banka lásky je úžasný nápad, ako
obísť povinné čítanie, pretože
povedzme si úprimne… komu by sa
chcelo čítať 2900 veršov?! Bolo
veľmi dojímavé vidieť radosť a slzy šťastia na tvári jednej ženy, ktorú
jej muž prekvapil jednou takou knižkou s veršom počas našej

návštevy. Do trezoru sa dá aj vložiť,
čo vám len príde na um, a potvrdiť
tak vašu lásku, ktorá tak zostane
navždy uchovaná v Banke lásky.
Väčšinou si tam páry vkladajú
fotky, obrúčky, ľúbostné listy atď…

Obsadené knižky sa potom označia červeným srdiečkom. Mne osobne sa
najviac páčil samostatný trezor s knižkami a myslím si, že to je krásny
svadobný dar, dar na Valentína, narodeniny či výročie. Čo by sme my
ženy dali za to, keby nám naši nápadníci zložili skoro 3000 veršovú
báseň venovanú iba nám? Určite odporúčam navštíviť toto miesto, je to
obrovský zážitok, sprievodca vám urobí výklad a prejde s vami celý dom,
budete o niečo múdrejší a hlavne, odídete nabití láskou, pretože v
dnešnej dobe môžeme byť radi, ak nám na instagrame niekto pošle v
konverzácii emoji.

Lisa



v
18 19

ť ň č ľ ď

Naši úspešníNaši úspešní

Naša úspešná absolventka
Barborka Barancová
Je to už pár rôčkov, čo Barborka po úspešnom 8 - ročnom štúdiu na Tomášičke rozprestrela krídla a
vzlietla do výšav plniť si všetky krásne a ušľachtilé sny. My sme sa ju teda rozhodli vyspovedať a zistiť,
kam ju v živote vietor zavial.

Aká bola vaša cesta? Kde na mape svojich
plánov a ambícií sa nachádzate teraz?
Po maturite moje kroky smerovali na
Ekonomickú univerzitu, kde som na Obchodnej
fakulte vyštudovala Medzinárodný obchod.
Odtiaľ ma život nasmeroval do televízie
Markíza, kde som pracovala takmer 4 roky,
najprv na generálnom riaditeľstve a potom
v Nadácii Markíza. Svoje následné uplatnenie
som však videla v rodinnej firme, kde pracujem
doteraz v oblasti financií a účtovníctva. Mojím
splneným snom je však to, že sa popri práci
môžem venovať pomoci a práci pre občianske
združenie APPA – Asociácia pomoci
postihnutým. Neziskový sektor je pre mňa
školou pokory, zdrojom pozitívnej energie
a inšpirácie v rámci všetkých oblastí v mojom
živote.

Aké sú tri najvýraznejšie spomienky na
Tomášičku?
Každoročný Happening. Verím, že táto tradícia
pretrváva dodnes. Ďalej mi napadá naša
stužková slávnosť a v neposlednom rade mám
krásne spomienky na každoročný Deň
narcisov. Ten pocit, keď sme Lige proti
rakovine odovzdali plnú kasičku si pamätám
dodnes a som vďačná, že nám škola umožnila
pravidelne sa zapájať do tohto projektu.

Čo bol váš obľúbený predmet, prečo?
Jednoznačne slovenský jazyk, hlavne
literatúra. Bavilo ma analyzovať psychiku
postáv veľkých literárnych diel, diskutovať
o príčinách ich konania, predstavovať si reálie
danej doby, premýšľať o odkaze, ktorý nám
spisovatelia vo svojich dielach zanechali. A toto
ma baví dodnes.

Kto sú tri najvýraznejšie osobnosti, ktoré
vás počas 8 rokov štúdia na našom
gymnáziu ovplyvnili ?
Počas môjho štúdia bol učiteľský zbor zložený

z výrazných osobností, a som presvedčená, že
je tomu tak aj dodnes. A v tom bolo štúdium na
Tomášičke výnimočné. Nerada by som
menovala, keďže si vážim každú jednu p.
profesorku či p. profesora za ich ľudskosť,
láskavosť, obetu a za všetku ich snahu
odovzdať nám toho čo najviac. Počas školy
sme si to až tak neuvedomovali, ale
s odstupom času človek zistí, že nebyť ich,
nikto z nás nie je tam, kde teraz a akákoľvek
skúsenosť či zážitok nás formovali v tom
najlepšom slova zmysle. Učitelia robia
mnohonásobne viac, ako majú v náplni práce,
je to poslanie, ktoré sa rozhodli niesť na
svojich pleciach a patrí im ďaleko väčšie
uznanie, akému sa im od spoločnosti dostáva.
Touto cestou by som všetkým „tým mojim“
chcela odkázať, že im zo srdca za všetko
ďakujem.

Vyrastali ste v podnetnom medicínsko –
učiteľskom prostredí, obaja rodičia
pomáhaju ľudom rôznymi spôsobmi. Aké je
vaše životné krédo, v čom vy vidíte zmysel
života?
Som nesmierne vďačná mojim rodičom, že
som mohla vďaka nim zblízka sledovať, čo
obnáša a čo prináša pomáhajúca profesia.
Napriek tomu, že človek musí zo seba dať
častokrát viac, ako sám zvláda, vo chvíli, kedy
tá druhá ľudská bytosť pocíti úľavu či
motiváciu, vtedy tá námaha má zmysel, život
má zmysel. Podať pomocnú ruku a cítiť teplo
tej druhej dlane je pre mňa tým najkrajším
životným momentom. A krédo, ktorým sa
riadim je: „Neposudzujte každý deň podľa
žatvy, ktorú zožnete, ale podľa semienok, ktoré
zasadíte.“ A nemusí to byť nič výnimočné či
veľké, ako si môžeme myslieť, podľa mňa
práve tie maličkosti tvoria život do tej najkrajšej
podoby. Cez deň niekoho rozosmiať, pomôcť
s drobnosťou blízkemu, potešiť seba pekným

zážitkom, dozvedieť sa niečo, čo nás zaujíma,
a tým si sadiť semienka pozitívnej energie,
z ktorých budeme neskôr čerpať.

Prečo ste si vybrali práve vaše povolanie?
Čo sa týka účtovníctva a financií, bola tá voľba
viac menej prirodzená a ovplyvnená štúdiom
na univerzite a ponukou mojej rodiny. Čo sa
týka charitatívnej práce, už v televízii som
vyslovila vôľu budovať Nadáciu Markíza s tým,
že som cítila, že toto je moja cesta. Je pre mňa
veľmi dôležité, aby som videla zmysel v tom,
čo robím. Charitatívna práca nie je o smútku
a bolesti, ako si mnohí môžu myslieť. Práve
naopak, ľudia, ktorých popri mojej práci
spoznávam, sú pre mňa nesmiernou
inšpiráciou. Zažili v živote toľko bremien
a ťažkých udalostí, no napriek tomu ostávajú
pozitívne naladení, tešia sa z maličkostí, vážia
si akúkoľvek radosť v živote. Sú to ľudia plní
lásky, pochopenia a pokory a takými chcem
byť v živote obklopená.

Ako vnímate súčasné časy pandémie?
Ovplyvnilo to nejako výrazne váš život?
Mnoho vecí mi to pripomenulo. Aké dôležité je
vážiť si každý deň prežitý v zdraví. Aké dôležité
je vedieť spolupracovať, komunikovať, vedieť
sa prispôsobiť, najmä keď okolo nás panuje
chaos. Dnes je vzácnosť ísť na výlet, do
divadla, na oslavu s rodinou či priateľmi. Veci,
ktoré mám najradšej na svete. Preto si stále
viac uvedomujem, aké krehké je všetko okolo,
aj v nás, ako sa veci menia a nič nie je
samozrejmé a zo dňa na deň môže byť všetko
inak. Súčasnú situáciu vnímam s rešpektom, aj
keď snažím sa v tom nachádzať pozitíva.
Napríklad, že som vďaka všetkým mojim
zrušeným cestovateľským plánom objavila
mnoho krás Slovenska.

Ak by ste raz vyhrali milión eur, čo by ste
ako prvé s týmito peniazmi urobili?
Založila by som nadáciu. To je môj veľký sen
a dúfam, že aj keby som spomínaný milión
nevyhrala, raz sa mi splní. Organizovať
charitatívne podujatia, robiť ich umelecky
zaujímavé, pomáhať tým, ktorým sa nedostáva
pomoci od štátu, tomu by som sa rada
venovala.

Čo by ste sa chceli ešte v živote naučiť/
dosiahnuť?
Snažím sa nepozerať na život z perspektívy
dosahovania cieľov, ale vnímať ho tu a teraz.
Chcela by som sa naučiť prĳímať život tak, ako
plynie. Nemať obavy z toho, čo bude, a hovoriť

áno na všetky možné príležitosti naokolo. To je
pre mňa cesta k trvalému šťastiu. A ak sa popri
tom stihnem naučiť ešte zopár cudzích jazykov
a nebáť sa výšok, tak mám pre seba vyhraté.

Čo zaželáte svojej milovanej alma mater do
tohto školského roka?
V týchto náročných časoch želám všetkým
pedagógom najmä veľa zdravia a síl. Vďaka
pandémii si celá spoločnosť ešte viac
uvedomila vašu nenahraditeľnú úlohu.

Študenti, vám želám, aby každý deň v škole
bol pre vás niečím jedinečný a obohacujúci.

Študentské časy sú tie najkrajšie, tak z nich
vyžmýkajte maximum.

Pripravila: Viki
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unser Glückspilz Kristína Vanková, Oktava A, hat wieder an dem
internationalen Wettbewerb „Begegnung mit Osteuropa“
teilgenommen und mit ihrem Gedicht zum Thema „Statt Gedichten?
– Stadtgedichte“ sie unter 2000 Teilnehmern den 1. Platz belegt und
zum dritten Mal als Belohnung 100,-Eur gekriegt!

DIES UND DAS
DIE NEUIGKEITEN!
Was gibt es seit der letzten Ausgabe Neues....?

Absolventen auf dem Foto - Schüler der 3. und 4. Klasse: Alex Gyarma-
ti, Jakub Červenka, Patrik Vaš, Andrés Ruiz Böhman und Lucia Klepetková.

Wir gratulieren dir, Kika!

Es ist uns nämlich gelungen, die Prüfung
„Deutsches Sprachdiplom, Stufe II“ abzulegen.
Ursprünglich sollten wir die Diplome früher
bekommen, aber auch hier ist es wegen des
Koronavirus zur Verschiebung gekommen.
Zum Glück war es möglich, uns diese in der
Schule, am 23. Juni zu verleihen.

DISTANZUNTERRICHT
In der letzten Zeit war es mit dem Fremdspra-
chenlernen an GLN gar nicht so einfach. Das
gute daran aber war, dass wir viele neue Vide-
os, Arbeitsblätter und Übungen online gefunden
haben. Es gibt viele gute Ratschläge, auch im
Facebook, man muss nur die richtige Quelle
finden. Ich kann die Gruppe „Učíme sa učiť sa
jazyky“ wirklich empfehlen. Gebt in das Suchfeld
Stichwort „Učíme sa učiť sa jazyky“ ein und dort
findet ihr eine Menge interessanter Artikel und
Beiträge zum Thema Fremdsprachenlernen!

....wir haben unsere
Diplome bekommen

INTERNATIONALER ERFOLG

Und hier noch weitere Vorschläge:
https://www.dw.com/de/deutsch-lernen/deutsch-unterrichten/s-2233
https://www.dw.com/de/deutsch-lernen/jojo-staffel-1/s-31564
https://www.deutschunddeutlich.de/index.php?actualid=25&which_set=38
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An der Donau saß sie
wie wunderschön sie war
mit Blumen in den Haaren

sie trug den Namen –
Bratislava.

Über weite Marktplätze
durch die schmalen Straßen
sie zeigte mir die ganze Stadt
mein Herz fing an zu rasen.

Historische Gebäude, das Zentrum
um die Burg herum.

Die wurde vor zweihundert Jahren verbrannt
es blieb nur noch ein ursprünglicher Turm.

Und später, als es dunkel wurde,
sie wollte gar nicht schlafen.

Sie wollte ´was Verrücktes machen
und durch den ZOO laufen.

Am Vormittag wachten wir auf
und hatten Frühstück auf dem Hauptplatz,

einen Spaziergang durch die Altstadt
– Bratislavas größter Schatz.

Um sie richtig kennen zu lernen
sei geduldig, offen, gescheit.

Man braucht mehr als nur zwei Tage
es ist also nur die Frage

der Zeit.

1. Wie heißt die Krankheit, die das Virus verursacht?
2. Art der Erkrankung.
3. Finde den Zusammenhang zwischen China und Coronavirus: Was ist China?
4. Was sind Fieber, Kopfschmerzen, Husten und schwierige Atmung?
5. Womit können wir uns vor dem Virus schützen?
6. Was mussten die Menschen immer absolvieren, wenn sie vom Ausland heimgekommen sind?
7. Was macht die Krankheit, wenn sie immer mehr und mehr Menschen betrifft?
8. Wie heißt eine weltweite Epidemie?
9. Was tragen die Ärzte und das Krankenhauspersonal um sich zu

schützen?
10. Ältere Menschen sind die gefärderste...
11. Wenn man nicht aus dem Haus gehen darf...

KREUZWORTRÄTSEL

Lösung:
1.Covid,2.Infektion,3.Ursprungsland,4.
Symptome,5.Mundschutz,6.Quarantäne,
7.Verbreitung,8.Pandemie,9.Respirator,
10.Risikogruppe,11.Ausgangssperre

Alex Gyarmati

Kristína Vanková
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FILM QUIZ
1) What was Penny‘s (The Big Bang Theory) surname ?

a) Cooper

b) Wolowitz

c) Unknown

2) In which movie did we hear the song
„Into the unknown“?

a) Tangled

b) Frozen

c) Moana

3) Who directed Titanic movie ?

a) Steven Spielberg

b) Quen�n Taran�no

c) Mar�n Scorsese

4) In which movies did Brad Pi� not star ?

a) The Great Gatsby

b) Meet Joe Black

c) Seven

5) Which movie was premiered in September 2020?

a) Tangled II

b) Halloween Kills

c) The Conjuring: The Devil Made Me Do It

GUESS WHAT? Something for the Film lovers!

1) Horror

2) Comedy

3) Ac�on

4) Roman�c

5) Cartoon

6) Ac�on comedy

7) Sci-fi

8) Fantasy

9) Adventure

10)Historical

11)Ghost story

a) THE FAULT IN OUR STARS

b) PASSENGERS

c) PHINEAS AND FERB

d) THE OTHERS

e) US

f) JUMANJI

g) THE HANGOVER

h) BAD BOYS

i) LINCOLN

j) MALEFICENT

k) JOHNWICK

MATCH THE MOVIE IN TO THE GENRE

by Lucia, Veronika,Lukáš, Jelka from Sexta

Quizanswers:1c;2b;3a;4b;5c

Matchthemovieintothegenre:
1e;2g;3k;4a;5c;6h;7b;8j;9f;
10i;11d
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Holiday by the sea? Oh, c´mon ... I live in Slovakia

Karen
Nella

My greatest experience from this year’s summer
holiday took place in the clouds. I was on a
sightseeing flight around the High Tatras with my
friend. I saw Gerlach, Kriváň, Štrbské pleso and
Spis castle from above. It was very beautiful and I
am thankful to my friend for taking me with her.

Viktória

I was with my family on a trip to a hill named
Žobrák. Tour lasted about 4 hours. I have chosen
this photo because of the nice view of the
surroundings. The trip was tiring but good and i had
nice feeling afterwards. Sebastián

Far away from my home, in picturesque Kopanice
region, we spend a week in a summer camp. We
had a lot of fun by playing silly games and
competing in teams. We simply enjoyed each
others company and forgot about the stressful world
around us. This picture is from the farewell party
where we danced all night long. Karen
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Na fyzike:
P.p.: „Ver mi, skús si to vypočítať....“
Žiak: „No možno to skúsim...“
P.p.: „Možno? Tak možno? Ja ešte neviem lietať, ale možno to skúsim!“

Na geografii:
P.p.: „Kim Jong-Un, počul som, že bol operovaný, a že je vo vážnom
stave... Nečudujem sa, veď bol veľmi mohutný.“

Na fyzike alebo chémii:
P.p.: „Ja vás nebudem prekrikovať a vy ma zase nemusíte mať radi... Ja
nie som politik!“

Na fyzike:
P.p.: „Povedal by ti nejaký lekár, že máš teplotu 300 kelvinov? No
nepovedal! A aj keby povedal, tak by si najprv rozmýšľal, či ešte žĳeš
alebo si už mŕtvy.“

Po návrate z výletu:
P.p.: „Decká, priznám sa, prídem domov a posilním sa za to, že som to
s vami prežila.“

Na slovenčine:
Žiak: „No a to je delenie podľa časového rozpoloženia.“
P.p.: „To je zaujímavé, vy ani nie ste múdri, ale viete to tak sofistikovane
povedať, že ja vám to normálne aj uverím.“

Na dejepise:
P.p. Zapálená pri opisovaní historickej postavy: „Ja si myslím, že to bol
veľmi múdry, šikovný a vzdelaný pán... Jaj a skoro som zabudla, dáme
si poznámočku, že vyvraždil celú cársku rodinu.“

Na fyzike:
P.p. si prezerá žiačkinu písomku: „Nuž niekto tie
verejné záchody umývať musí.“

Niekde na GLN:
„Ja mám kŕč, ja sa nesmejem!“
„Rehocem sa popod fúz.“
„Takže tá rovnobežnosť nie je náhodná!“
„Tiká mi oko, už mám nejaký nervový kolaps.“
„Písomkové nevoľnosti!“
„To nemôžeš verejne prezentovať, že nevieš.“
„Ja som vedel, že keď sa budem pýtať presnejšie, tak nebudeš vedieť!“
„Ja sa musím najprv vyspať, potom ti to ohodnotím.“

Na občianskej:
P.p.: „Deti, kto je táto postava?“
Žiak: „To je čávo.....Ježiš Kristus!“
P.p.: „Ale aký čávo krista, to je Perikles.“

Na fyzike:
„Čím väčší národ, tým väčšie percento blbov.“

Na dejepise:
(Žiak odpovedá)
P.p.: „Ja ti dám Nero!“
Žiak: „Tak kto potom?“
P.p.: „Veď sme v stredoveku!“

Na občianskej:
P.p.: Ako sa nazýva proces začleňovania
človeka do spoločenskej skupiny?
(socializácia)
Žiak: Socializmus

Opäť niekde na GLN:
„Prečo ja mám takéto pokusy s vami viesť intelektuálne rozhovory?“
„A keď vás uvidím používať mobili, tak už neviem. Mi pôjdete umyť
okná!“
„Zúfalstvo, žiaľ, chudoba - mi normálne čítal moje myšlienky.“

Na chémii:
„Vy ste siamské dvojičky, a keď ste spolu, nerobí to dobrotu. Vyživuje
vás jedna tepna. Keď vykrváca, bude dobre.“

Na dejepise:
(po písomke)
Žiak: „Pani profesorka, a kto bol ten Yakato?“
P.p.: „Nikto, toho som si iba vymyslela.“

Na plávaní:
(žiačka sa dusí vodou)
P.p.: „Nepi tú vodu z bazéna, kvôli tebe ju budem musieť dopúšťať!“

Na geografii:
P.p.: „Maťo! Či zas som netrafil meno?“
Žiak: „Pán profesor, to je Lucia!“

Na chémii:
P.p.: „Ale to zvládnete!... Nie, nezvládnete, učila som vás to ja...“

Na biológii:
P.p.: „Samičie šištičky po oplodnení odpadnú...
ako každý chlap po výkone.“

Na nemčine:
(preklad viet)
Cyklista stojí pred električkou - Peter Sagan steht vor
dem Electro train.

Na fyzike:
P.p.: „Ty si génius, načo ty žĳeš?“

Na fyzike:
P.p.: „Ja ťa roztrhám v zuboch, potom ťa odvlečiem na toalety a tam ťa
utopím!“


